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ACTIVITEITENVERSLAG 2022 
 
 

Gemeentelijke adviesraad 
voor personen met een handicap 

 

Voorwoord 
 

- Overeenkomstig artikel 120bis van de nieuwe gemeentewet van Ukkel heeft de 
gemeenteraad van Ukkel op 27 juni 2013 een adviesraad opgericht met de benaming: 
"Gemeentelijke adviesraad voor personen met een handicap" (GARPH) 

- Op 28 februari 2019 heeft de gemeenteraad de samenstelling vernieuwd voor de 
legislatuur 2019-2024. Maken ervan deel uit als: 
 

 Vertegenwoordigers van verenigingen die zich inzetten voor de promotie en de 
bescherming van de belangen van personen met een handicap, met zetel op het 
grondgebied van de gemeente Ukkel en/of met effectieve activiteiten op het 
grondgebied van de gemeente Ukkel: Brigitte Duplat (IRSA), Eliane Demunter 
(Grandir Ensemble), Cathy Mavinga (Groupe Epsylon), Pascale Carrier (Sapham 
asbl), Fréderic Storme (Fondation I See), Patrick Jadoul (APAM), Laurence 
Gourgues-Roelandt (Happycurien asbl), Dominique Van Nerom (Le Potelier des 
Pilifs asbl); 
 

 Onafhankelijke personen met een handicap: (Dirk Coussement), Éric Cabaret, 
Stéphanie Devriese, Françoise Gandibleux,( Henry de Lannoy), Jean-Marc Hollants, 
Yves Vandermeulen, Jean Forrest; 

 

 Personen met nuttige ervaring rond handicap, gehuisvest in Ukkel of met 
activiteiten op het grondgebied van de gemeente Ukkel: Olivier Deloire, Paul 
Vervaeck, Isabelle Dubois, Barbara Decupere, Mathilde de Briey, Margaux Noach, 
Jacques Dekoster, Valérie Dangotte; 

 

 Collegeleden: Daniel Hublet (schepen van Personen met een Handicap), Maëlle De 
Brouwer (schepen van Gelijke Kansen), Perrine Ledan (schepen van 
Burgerinspraak), François Lambert-Limbosch (schepen van Sociale Actie); 
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- De doelstelling van de adviesraad: 
 

 Advies geven over alles van gemeentelijk belang, voor te leggen aan de 
gemeenteraad, met betrekking tot, direct of indirect, planning, uitvoering, 
opvolging of evaluatie van elke politieke en sociale actie ten bate van gelijkheid en 
inclusie van personen met een handicap; 

 Een plaats zijn voor informatie, studie, debat over alles van gemeentelijk belang 
met betrekking tot, direct of indirect, personen met een handicap op het 
gemeentelijke grondgebied; 

 Zijn leden de kans bieden om aan de gemeenteoverheid initiatieven voor te stellen 
die kunnen inspelen op de bezorgdheden van de burgers, inwoners van de 
gemeente met een handicap, met het oog op de verbetering van hun autonomie 
en levenskwaliteit. 

 
- Frequentie van de vergaderingen: In 2022 heeft de GARPH 5 plenaire vergaderingen 

gehouden.  
Er werden ook vergaderingen van het bureau en de werkgroep georganiseerd. 

 
- Het bureau is samengesteld uit: Fréderic Storme (voorzitter), Brigitte Duplat 

(ondervoorzitster), Daniel Hublet (schepen van Personen met een Handicap), Laurence 
Gourgues-Roelandt (secretaris) en Valérie Dangotte.  
 

- Er zijn 4 werkgroepen. Hun benamingen en leden zijn: 
 

 Toegankelijkheid / Mobiliteit: Valérie Dangotte (groepsleider), Jacques Dekoster, 
Yves Vandermeulen, Françoise Gandibleux, Paul Vervaeck, Isabelle Dubois, 
Margaux Noach; 

 Tewerkstelling / Ontspanning / Inclusie: Laurence Gourgues-Roelandt 
(groepsleider), Patrick Jadoul, Dominique Van Nerom, Eliane Demunter, 
Stéphanie Devriese, Pascal Carrier ; 

 Mentale handicap: Cathy Mavinga (groepsleider), Dominique Van Nerom, Olivier 
Deloire, Laurence Gourgues-Roelandt ; Mathilde De Briey ; 

 Relatie met Brusselse GARPH's: Barbara Decupere (groepsleider), Frédéric 
Storme, Brigitte Duplat. 
 

Om redenen van efficiëntie werden in de loop van het jaar de groepen Tewerkstelling / 
Ontspanning / Inclusie en Mentale handicap samengevoegd. 

 
Door het einde van de COVID-19-pandemie kon de GARPH weer persoonlijk bijeenkomen. 
  
In dit document krijgt u een overzicht van de thema's/onderwerpen die we aangehaald hebben 
tijdens onze plenaire vergaderingen en tijdens onze werkgroepvergaderingen. 
Het verheugt ons dat een aantal van de tijdens onze vergaderingen besproken 
thema's/problemen met succes zijn doorgegeven aan het gemeentebestuur en het college van 
burgemeester en schepenen. 
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Activiteitenverslag 
 
Plenaire vergadering van 26 januari 2022 

 
1. Toegankelijkheid van gemeentelijke communicatiemiddelen (gemeentelijke website, 

Wolvendael, Facebook) voor personen met een handicap - Oprichting van een 
werkgroep 
 
Er wordt intern een nieuwe gemeentelijke website ontwikkeld terwijl de Wolvendael 

extern wordt ontwikkeld. 

Opgemerkte aandachtspunten:  

-  Wees alert op het gebruik van "goed leesbaar en begrijpelijk" voor personen met een 
verstandelijke beperking  

- Ervoor zorgen dat het label "Any surfer" wordt verkregen Er werd de gemeente Ukkel 
verzocht een beroep te doen op hun expertise. 

Wat met de andere sites (Roze Hoeve, Bijschoolse Activiteiten, vzw, binôme, openbare 

onderzoeken enz.)?  

Een officiële brief, opgesteld door Frédéric, met de vermelding dat de GARPH een 

werkgroep heeft gemandateerd, zal aan het college worden overhandigd om hun hulp 

aan te bieden aan de communicatieambtenaren.  

Hij zal ook contact opnemen met het CCU 

2. Actieplan 2022 - 2024 
 

Frédéric heeft een voorstel gedaan voor een tweejarenplan. Er werd gevraagd dat elk lid 
max. 10 voorstellen naar het secretariaat stuurt die tijdens de volgende vergadering 
worden voorgesteld en geprioriteerd.  
 

3. Samedifférence - 14 mei 2022 - Samenstelling van een organisatiecomité 
 

Er zal een nieuwe dag worden georganiseerd om de burgers bewust te maken van 
handicaps op het Sint-Pietersvoorplein en in het Kunstenhuis, met bezetting van de tuin. 
De dag zou kunnen eindigen met een inclusief toneelstuk in de Boetendaelzaal.  
Frédéric, Brigitte (voor IRSA), Valerie, Isabelle, Barbara, Daniel en Laurence zijn 
voorgedragen om deel uit te maken van de werkgroep.  
 

4. Gemeentelijk Mobiliteitsplan - Deelname aan de inspraakworkshop op zaterdag 19 
maart 
 

De GARPH heeft een brief gestuurd naar het studiebureau Traject dat de aanbevelingen in 
de brief zou hebben geïntegreerd.  
Leden van de GARPH zullen deelnemen aan de vergadering van 19 maart 2022.  De 
conclusies van Traject zijn nog niet beschikbaar.  
 
Op 7 februari 2022 zal burgerinspraak plaatsvinden over de herinrichting van het Sint-
Jobsplein. Leden van de GARPH zullen hierbij aanwezig zijn. 
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5. Reglement inzake het parkeren voor tweewielers op trottoirs 

 
De onsamenhangende straatstenen op de Alsembergsesteenweg zijn niet gemakkelijk voor 
de wandelstokken van blinden. Hoe zit het met rolstoelgebruikers?  
Er is vastgesteld dat hoe groter het gebied is, hoe meer het vol staat met allerlei 
voorwerpen (auto's, fietsen, steps, winkelrekken, vuilnisbakken, bloempotten).  
Er zijn geen officiële richtlijnen voor het gebruik van steps door burgers. Er kunnen ook 
“dropzones” worden overwogen. 
Een kleine herinnering aan welzijnsregels zou in de Wolvendael kunnen worden 
gepubliceerd en verspreid worden tijdens een sensibiliseringscampagne.  
"Al deze voorwerpen zijn echt hinderlijk voor blinden. Als iedereen deze 'lompe dingen' 
aan dezelfde kant van het trottoir zou zetten, zou iedereen gemakkelijker kunnen passeren. 
Dit punt zal worden besproken tijdens een vergadering van de interGARPH. 
 

6. Aankoop van een standbeeld "Chais'Art" door de gemeente van vzw Autonomia 
 

Een gemeenteraadslid stelde voor om via vzw Autonomia een standbeeld "Chais'Art" met 
het internationale teken voor handicap aan te kopen.  
Autonomia zou willen dat elke Brusselse gemeente zo'n standbeeld aanschaft. Ukkel is een 
gemeente waar inclusie sterk is ontwikkeld. 
Het college verwelkomde het project en droeg de schepen voor personen met een 
handicap op de haalbaarheid en de financiering van een dergelijk standbeeld op haar 
grondgebied te bestuderen. 
 

7. Administratief Centrum in de Stallestraat - Opvolging van het dossier - toegankelijkheid 
en bezoek 

 
De signalisatieborden zullen na 15 februari 2022 worden geplaatst.  
In de raadzaal zou een magnetische ring voor slechthorenden kunnen worden geplaatst. 
Er zijn geen plannen om er een te plaatsen in de loketten. Iemand van de gemeente zal wel 
kunnen helpen met gebarentaal.  
Ook is een aanvullende specifieke opleiding voor het personeel gepland.  
 

8. Allerlei 
 

- Cyclodans: De flyers en affiches voor cyclodans zijn bij de dienst aangekomen.  
- De MIVB moet haar site aanpassen wanneer het nieuwe Administratief Centrum 

toegankelijk is. 
 

Plenaire vergadering van 28 maart 2022 

1. Presentatie van fase 1 van het gemeentelijk mobiliteitsplan (diagnose van de 
bestaande situatie) (mevrouw Hain, van het adviesbureau Traject) 

 De ontwikkeling van het gemeentelijk mobiliteitsplan is verdeeld in 4 fasen: diagnose (van 
mei tot  
 september 2021), doelstellingen (op het einde van de studie - oktober 2021 tot februari 
2022), actieplan 
 (van maart tot september 2022) en openbaar onderzoek (september tot november 2022). 
Er zijn 
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 verschillende burgerinspraaksessies (participatieve enquête via een online platform, 
 online workshops en een persoonlijke workshop op 19 maart 2022).  
 Diagnose: document downloadbaar op het burgerinspraakplatform.  
 De studie streeft naar volledige en universele toegankelijkheid. Er wordt verwezen naar 
PAVE. 
Voor elk vervoermiddel, wat zijn de beoogde niveaus: toegankelijkheid van de wijken, 
comfortniveau (verbindingen) en de grote routes tussen de Brusselse gemeentes.  
Er is rekening gehouden met voetgangers, fietsers en openbaar vervoer. 
Er zijn kaarten gemaakt waarop elk type vervoer is aangegeven en het niveau ervan is 
vermeld. Sommige zones werken niet vanwege de overlapping van verschillende types 
vervoer (problemen met het samengaan van verschillende types vervoer). 
Er is ook gewerkt per woonwijk (kaarten van 8 mazen in Ukkel: zone De Frélaan, zone 
Altitude Cent enz.). Het college besloot 2 mazen nader te bestuderen: "Churchill" en 
"Globe-Altitude Cent". 
Er wordt voorrang gegeven aan voetgangers, dan aan fietsen, dan aan openbaar vervoer 
en tenslotte aan deelauto’s en de individuele auto. 
De belangrijkste doelstellingen: verzekeren van een goed functionerend netwerk, 
verbeteren van de levenskwaliteit in de wijken, ondersteunen van multimodaliteit en 
ontwikkelen van een globale strategie om het parkeren aan te passen aan de doelstellingen 
en behoeften. 
Schriftelijke verzoeken kunnen worden gericht aan pcm@uccle.brussels. 

 
Vragen/interventies, genoteerd door Traject: 

 Verzoek om rekening te houden met de adviezen van de gewestelijke 
mobiliteitscommissie, met name over micromobiliteit en toegankelijkheid voor PBM's in 
het Zoniënwoud. 

 Interessante verwijzing naar de studie "Boucles Piétonnes" maar hoe zit het met de 
behoeften van personen met beperkte mobiliteit die niet aan een voetgangerslus 
wonen?  

 De verwijzing naar PAVE is interessant maar er is niet alleen het werk om routes te 
identificeren maar ook de audit van niet-conforme inrichtingen.  

 Hoe zit het met het project om tram 7 te verlengen tot voorbij Vanderkindere en de 
inrichting van verbindingen voor voetgangers? 

 Feedback over de workshop van 19/03: een van de voorgestelde acties is de 
ontwikkeling van een trottoirplan 

 Een andere kwestie voor de gemeente: de inrichting van gewestelijke routes 
(Vanderkindereplein). 
 

1. Presentatie van de resultaten van het festival over Trisomie 21 
 
Het was prachtig! Enkele leden van de GARPH konden deelnemen, via hun stichtingen 
(zelfbeschrijving, uitvoering van cyclodans: er werd gedanst met mensen met het 
syndroom van Down). Er was een grote deelname van scholen. Het stuk was zeer 
ontroerend. Het was de eerste keer dat mentale handicap in Ukkel onder de aandacht 
werden gebracht.  
Het algemene resultaat was zeer positief. Er zijn te weinig mensen buiten de 
gehandicaptengemeenschap aanwezig. Het is moeilijk om de "niet-gehandicapten" in 
beweging te krijgen.  
 

  

mailto:pcm@uccle.brussels
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2. Toegankelijkheid van gemeentelijke communicatiemiddelen (gemeentelijke website, 
Wolvendael, Facebook) voor personen met een handicap - Opvolging 
 
De gemeente heeft een studie laten uitvoeren door een privaat bureau op basis van de 
app any-surfer. De gemeentelijke website werd getest, met 472 links. De mededeling werd 
verstuurd naar de persoon van de dienst Interne Communicatie en naar het externe bedrijf.  
 
 

3. Actieplan 2022 - 2024 - Opvolging  

 

Het document is naar alle leden van de GARPH gestuurd maar sommigen hadden het niet 
ingevuld. Het punt werd verschoven naar de volgende vergadering zodat iedereen kon 
reageren. 

 
4. Brief - Verzoek om systematisch door de gemeente in kennis te worden gesteld van de 

opening van openbare onderzoeken 
Het GARPH vraagt zich af of de gemeente de GARPH automatisch op de hoogte kan 
brengen van alle nieuwe projecten. Het document zou toegankelijk moeten zijn voor 
verschillende handicaps.              Een brief opgesteld door Frédéric Storme met Paul Vervaeck 
en Yves Vandermeulen zal hiertoe naar het college worden gestuurd (de op irisnet 
geplaatste documenten zijn moeilijk leesbaar). 
 

5. Samedifférence op 14 mei 2022 - Organisatie 
Wegens een probleem met de reservering van het Kunstenhuis is de datum verschoven 
naar 8 oktober 
 

6. Allerlei 

- De trottoirs van de Alsembergsesteenweg tussen Globe en Altitude 100 voldoen niet aan 
de normen. De voegen tussen de tegels zijn niet in overeenstemming met de gewestelijke 
aanbevelingen. Een brief met het verzoek om een ontmoeting met de h. Wyngaard zal 
worden verstuurd om de situatie uit te leggen. 
- toegankelijkheid bankautomaten: het filiaal Xavier De Bue is gesloten en de automaten 
zijn verwijderd.  
- de podotactiele tegels zijn nog niet geplaatst tussen de tramhalte en de ingang van het 
administratief gebouw.  
- De vergadering van de interGARPH vindt plaats op 12 mei 2022 in de zetel (bij het 
Noordstation). 
- De Cap 48-prijs voor goed burgerschap wordt op 30 maart 2022 aan de gemeente 
uitgereikt. 
 

Plenaire vergadering van 18 mei 2022 
 

1. Presentatie door de h. Arnaud Bergeot van vzw Montagne de St. Job met het oog op 
zijn eventuele kandidatuur als lid van de GARPH.         
                                        
Elk lid van de GARPH stelt zich voor en benadrukt zijn motivatie om tot de groep toe te 
treden. De h. Arnaud Bergeot steunt het project "Communauté Montagne de Saint-Job", 
een gegroepeerde habitat die gezinnen en/of personen met een lichte psychiatrische 
kwetsbaarheid of een lichte mentale handicap kan huisvesten om hen te begeleiden. 
Een tiental volwassenen maakt momenteel deel uit van deze vereniging.  
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Het doel van de vereniging is de autonomie van de begeleiders te consolideren en het 
deel van de autonomie dat zij nog niet hebben te ontwikkelen. Er wordt gestreefd naar 
sociale inclusie (vestiging in de wijk Berg van Sint-Job, de gemeente, de sociale sector, 
het smeden van banden enz.). 
 

2. Verslag van de groep "InterGARPH" van 12 mei 2022 
 
De deelnemers werden verwelkomd door Séverine Van Herzeele van de GOB en door haar 
college van equal.brussels. Mevr. Duplat, Decupere en De Geyter namen deel aan een 
eerste persoonlijke vergadering op donderdag 12 mei 2022 in de lokalen van de GOB.  
De gemeentes Sint-Joost, Schaarbeek, Sint-Jans-Molenbeek, Sint-Agatha-Berchem, 
Etterbeek, Sint-Lambrechts-Woluwe en Ukkel waren aanwezig.  
Sommige van deze gemeentes hebben geen actieve GARPH. Er werd vastgesteld dat de 
diensten Handicap en Gelijkheid meestal gehergroepeerd zijn en niet erg actief zijn 
wegens het gebrek aan personeel.  
Ukkel heeft sensibiliseringsacties voor gehandicapten ontwikkeld die door de dienst 
worden georganiseerd (Samedifférence, cyclodans, inclusief speelplein, sensibilisering 
rond gebarentaal, CAP 48-prijs, voetgangerslussen, Chais'Art enz.). 
Equal.brussels vertelde over "Brussels Accessible to all", een sensibiliseringscampagne om 
het Brussels Hoofdstedelijk Gewest toegankelijker te maken voor iedereen. Er werden 
verschillende korte video's van hun campagne getoond.  
Sint-Agatha-Berchem vertelde over een tentoonstelling die zij op 17 september 2022 
organiseren over gehandicapten.  
De kwestie van de scanauto's kwam ter sprake.  

 
3. Verslag van de groep "Toegankelijkheid" over de gemeentelijke communicatiemiddelen 

 
De verantwoordelijken van de groep melden dat een audit van de gemeentelijke website 
aan de gang is. Voor het CCU en de Wolvendael is contact opgenomen met mevr. Ledan. 
Er zal haar een e-mail worden gestuurd om haar op de hoogte te brengen van het 
uittreksel uit de wet dat overheidsdiensten verplicht hun gemeentelijke sites aan te 
passen. Zij was namelijk niet op de hoogte van de verplichting dat de sites voor iedereen 
bruikbaar moeten zijn.  
Voor de website van het OCMW zal dit bij de voorzitter moeten worden nagevraagd. De 
toegankelijkheid van websites is gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad van 4 oktober 
2018 en alle wetgeving is erin opgenomen. Deze wetgeving is semi-bindend, afhankelijk 
van het bevoegdheidsniveau.  
Ook de site van het zwembad Longchamps zal moeten worden gecontroleerd.  

 
4. Verslag van de vergadering van de groep "Mobiliteit" 

 

 Inrichtingswerken Alsembergsesteenweg: 
Een te grote opening tussen de straatstenen vormt een probleem voor stokken van 
blinden en de hobbelige stenen veroorzaken een probleem van trillingen voor 
personen in een rolstoel. Dit dossier is doorgegeven aan de h. Wyngaard die het zal 
lezen en er op terug zal komen. Hij heeft echter al uitgelegd dat het moeilijk is om te 
eisen dat het trottoir opnieuw wordt aangelegd. In het overlegcomité zijn concrete 
aanbevelingen gedaan. De trottoirs zijn volgens de stedenbouwkundige voorschriften 
niet legaal. 
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 Gebouw ACU: 
Tijdens een eerste bezoek van de GARPH werd geconstateerd dat bepaalde 
aanpassingen aan de buitenkant met betrekking tot de mobiliteit nog niet waren 
aangebracht, met name wat betreft de ontbrekende podotactiele tegels.  
Twee diensten moeten ingrijpen: Wegen voor de trottoirs en Werken voor het 
gebouw. Om de tekortkomingen op te helderen zal de voorzitter van de GARPH een 
bezoek brengen aan de verantwoordelijken van de diensten.   

 
5. Balans van de deelname van personen met een handicap aan de 10 km van Ukkel 

 
"I see" was in groten getale aanwezig (+ 58 personen). De dag was zeer goed 
georganiseerd en de h. Storme moedigde iedereen aan zich in te schrijven. Deze dag is 
een goede gelegenheid om verschillende verenigingen te ontmoeten. F. Storme zal 
voorstellen om volgend jaar een kleine GARPH-tent bij de finish te plaatsen om uit te 
leggen wat de groep doet. 
 

6. Prix de l'entreprise citoyenne Cap 48, verkregen door de gemeente Ukkel (zie link 

naar de video) 

 
Iedereen heeft een link gekregen over deze prijs in de openbare sector die onlangs is 
toegekend aan de gemeente Ukkel. Het aantal personen met een handicap dat in de 
gemeente werkt is aanzienlijk. De volgende sensibilisering van het personeel, via 
sensibiliseringsmiddagen en opleidingen, gepland voor september 2022, zal gaan over 
gehoorproblemen. Daarna zal een nieuw dossier worden geopend voor de mogelijke 
aankoop van draagbare hoorlussen voor de loketten. Cap 48 heeft ook de cyclodanslessen 
gefilmd. De video is op de gemeentelijke website gezet.   

 
7. Activiteitenverslag 2021 - Goedkeuring 

 
Het zal worden gepresenteerd aan het college, vervolgens aan de commissies, aan de 
gemeenteraad en ten slotte op de website van de gemeente worden gezet. Er wordt 
voorgesteld dat de leden van onze GARPH naar de gemeenteraad komen om hun 
belangstelling te tonen voor de GARPH Het jaarverslag zal op 23 juni 2022 aan de 
gemeenteraad worden voorgelegd.  
 

8. Samedifférence 8 oktober 2022.- Samenstelling van het organisatiecomité 
 
F. Storme stelt voor de nieuwe werkgroep voor de volgende Samedifférence samen te 
stellen en dezelfde leden als voorheen te behouden, namelijk Valérie Dangote, Laurence 
Gourgues, Brigitte Duplat, Cathy Mavingha en Frédéric Storme. Verschillende voorstellen 
voor workshops zijn reeds gedaan, evenals de aankoop van een tent Het IRSA heeft haar 
programma reeds toegezonden. 
Op sportief gebied zullen voetbal, cyclodans en hockey worden gedemonstreerd.  
Dominique Van Nerom zal samen met het centrum "Nos Pilifs" een tentoonstelling 
presenteren van werken van deelnemers van de Potelier (creatieve schilderworkshop) van 
woensdag 5 tot zondag 9 oktober 2022. De vernissage vindt plaats op 5 of 6 oktober 2022.  
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9. Allerlei 
 

 GMP:  Twee data worden door Traject voorgesteld aan de leden van de GARPH om 
deel te nemen aan een thematische workshop in het kader van de uitwerking van 
het toekomstige mobiliteitsplan van de gemeente Ukkel 2 juni of 7 juni.  Er werd 
gekozen voor de datum 7 juni 2022 om 18 uur.   

 Nieuwe vocale trams: De MIVB wil luidsprekers installeren op het dak van hun 
nieuwe trams 3000 en 4000. Deze luidsprekers zullen bij aankomst bij elke halte 
de tramlijn aangeven. De MIVB is bang voor de reacties van de buurt, vanwege 
het mogelijke lawaai dat dit zou kunnen veroorzaken. Het systeem is echter zeer 
interessant voor slechtzienden, blinden en analfabeten.  

 Als gevolg van COVID werden de bergklassen van de kinderen van de scholen 
Merlo en Calevoet samengevoegd. Deze inclusie was zeer positief; er werd 
voorgesteld deze ervaring te herhalen. 

 Paul Vervaeck signaleert 2 op te volgen adviezen inzake stedenbouwkundige 
onderzoeken: nivellering van de Egide Van Ophemstraat en de herinrichting van 
het station Ukkel Stalle (een loopbrug over de sporen met een PBM-toegang, met 
lift en hellend vlak. De NMBS heeft de leiding over dit project.  

 
 

Plenaire vergadering van 7 september 2022 
 

1. Toegankelijkheid gemeentelijke parken - Verslag van de vergadering met de 

seniorenadviesraad 

 
De h. Dekoster, afgevaardigd door de GARPH, heeft de vergadering van de 
seniorenadviesraad bijgewoond. Het initiatief was al genomen om de dialoog over de 
toegankelijkheid van de parken, met name voor personen met een handicap, te 
vergemakkelijken. 
Met betrekking tot de parken Brugmann en Montjoie zijn reeds enkele initiatieven 
genomen. De specifieke noden van gehandicapten werden toegelicht. Er vond een 
bredere discussie plaats over de gewestelijke en gemeentelijke parken enz. om 
overeenstemming te bereiken over de noodzakelijke toegankelijkheidscriteria voor 
senioren, kinderen, gehandicapten enz. (voorgestelde criteria: kaarten met verschillende 
kleuren naar gelang van de moeilijkheidsgraad van de toegang, hellingen, bestrating, 
straatmeubilair, banken, afvalbakken, toiletten, kinderspeelplaatsen enz.). De 
basistoegang tot het park moet worden vereenvoudigd (stoepranden). Er bestaat een 
ordonnantie handy streaming waarnaar verwezen moet worden. Een handleiding voor de 
toegankelijkheid van parken werd voorgesteld.   
 

2. Bekleding van de bodem van speelpleinen 

 

Het verzoek is ingediend door schepen De Brouwer. De verantwoordelijken (P. Vervaeck en 
I. Dubois) hebben het project voor de speeltuinen bestudeerd. Het bijgevoegde rapport 
werd besproken. De keuze van de vloerbedekking is EPDM Mulch. Dit materiaal voldoet 
aan de normen opgelegd door de GSV titel 7 alsook aan de criteria van PAVE.  
 

  



 10 

3. Gemeentelijk mobiliteitsplan. - Einde van fase 2 
 

Het document van 17 bladzijden dat door de groep Mobiliteit werd opgesteld, werd naar 
mevr. Marie Hain van Traject gestuurd. Het bevat de adviezen betreffende fase 2 van het 
GMP.  
 
 

4. Gemeentelijke sites - Opvolging van de werkzaamheden van de groep toegankelijkheid 
 

De voorzitter zet zijn regelmatige contacten met de communicatieverantwoordelijken 
voort.  
 

5. Samedifférence 8 oktober 2022 
 

 - Organisatie van stands 

  - Publiciteit - Communicatie 

 - Taakverdeling  

 

6. Tentoonstelling van kunstenaars van Le Potelier des Pilifs, van 5 tot 9 oktober 2022 - 
Vernissage op donderdag 6 oktober 2022 om 18 uur. 
 

De vernissage vindt plaats op donderdag om 18 uur. Alle leden van de GARPH zijn van harte 
uitgenodigd. 
 
 
 

7. Allerlei 
 

 Bancontact: alle goederen en diensten moeten toegankelijk zijn tegen 2025 
 

 Handtekening in geval van verlengde minderjarigheid: sommige tools die door het 
bestuur worden gebruikt, zouden kunnen worden toegepast voor beheerders van 
de goederen. Niet alle mensen met een verstandelijke beperking hebben een 
beheerder van de goederen. Dit punt zal op de agenda van de volgende 
vergadering worden geplaatst. Wat kan er na de plaatsbeschrijving worden 
gedaan?  

  

 Elektrische steps: hoe zit het met dropzones op het Ukkelse grondgebied? Voor 
welke straten en wijken geldt deze regeling? Waarom wordt deze regeling niet op 
het hele grondgebied toegepast? De h. Hublet zegt dat er momenteel geen 
gewestelijk reglement hierover bestaat. De burgemeester zou een besluit kunnen 
uitvaardigen om slecht geparkeerde steps definitief te verwijderen.  

 

 Nieuws Alsembergsesteenweg De GARPH heeft een brief naar het Gewest 
gestuurd. De h. Vandermeulen heeft de ingenieur die verantwoordelijk is voor de 
werken aangeschreven. Cawab heeft ook proeven gedaan. De trottoirs voldoen 
niet aan de normen. De groep mobiliteit zal een brief sturen met het verzoek aan 
de burgemeester om contact op te nemen met het Gewest, aangezien deze 
werken een impact hebben op het welzijn van de Ukkelaars.  

 



 11 

 B. Duplat meldt dat voor het Irsa een fiets-/voetgangersbord is geplaatst. Dit 
vormt een groot gevaar omdat de gebruikers enerzijds fietsers zijn die zelden 
opletten en soms te hard rijden, en anderzijds kinderen van Irsa. Er zullen foto's 
van het gebied worden gemaakt om dit aan de betreffende dienst te melden. 

 

Plenaire vergadering op 21 november 2022 
 

1. Debriefing Samedifference 
 
De h. Storme was blij met deze editie. Er was veel volk.   
Ook de vernissage van de tentoonstelling "Le Potelier" was perfect. Felicitaties aan 
Dominique Van Nerom voor de organisatie.  
Het weer was zeer mooi, de ontvangst was hartelijk, de parkeerplaatsen waren voorzien.  
De muzikale kolonie trok veel volk aan,  
Er had een prieel op het voorplein voorzien kunnen worden aangezien er in het 
Kunstenhuis onvoldoende plaats is in geval van regen. De tentoonstelling profiteerde van 
de weekendmarkt en van ouders die naar de school kwamen. 
De schepen bedankt iedereen voor zijn aanwezigheid, zowel bij de voorbereiding als bij 
de opbouw van het evenement. Hij bevestigt dat er niet genoeg ruimte was voor het 
aantal geplande workshops. Andere Ukkelse verenigingen zouden ook graag deelnemen 
(ook al maken ze geen deel uit van de raad). Wordt in de toekomst overwogen.  
Voor de tentoonstelling kwamen 95 mensen gedurende 4 dagen, de vernissage en 
Samedifference niet meegerekend.  
Suggesties voor een nieuwe tentoonstelling zijn welkom. Ekho Sports en Hockey Together 
waren ook erg blij dat ze konden deelnemen.  
 
 
 

2. EOP 24 en 25 november 2022  
 
Dit is een evenement dat om de twee jaar wordt georganiseerd en voor de 4de keer 
plaatsvindt in Ukkel. De best-off van het in Namen vertoonde festival wordt het jaar 
daarop herhaald in Ukkel. Er is een schoolsessie (donderdag en vrijdag - 2 sessies per 
dag). Op donderdagavond (24ste) is er een voorstelling van de beste kortfilms van de 
editie 2021 van de Teff-tour. Op vrijdag 25 om 20 uur is er een vertoning van de film 
"Presque".  
 

3. Toegankelijkheidsproblemen van smartphonetoepassingen voor personen met een 
verstandelijke beperking 
 
Alles wordt steeds meer digitaal. 
Je moet vaak een ID-kaartlezer bij je hebben om toegang te krijgen. De meeste mensen 
gebruiken "itsme". Maar als je voor iemand met een mentale handicap zorgt, heb je wel 
zijn handtekening, maar geen toegang tot itsme voor de persoon met een handicap. Het 
bijwerken van de gegevens is moeilijk. 
In de privé geldt de verplichting om een site te kunnen gebruiken pas over twee jaar. 
Kortom, zolang er geen wettelijke verplichting is, zullen deze veranderingen niet worden 
gerealiseerd. Wat betekent "redelijke aanpassingen" nog meer?  
Zelfs met een andere tool wordt dezelfde geheime code gebruikt om "in te loggen" of 
een formulier aan te vragen. Al deze identificaties en automatiseringen moeten gebruikt 
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kunnen worden bij een openbare dienst. 
Op 29 november vindt in het parlement een colloquium plaats, georganiseerd door de 
vzw "le 3ème œil". De bedoeling van dit colloquium is de balans op te maken en samen 
oplossingen te vinden voor de problemen in verband met inclusie. 
 

4. Opvolging van het dossier Alsembergsesteenweg 
 
De voorzitter leest de brief en zijn antwoord voor die hij aan de burgemeester heeft 
gestuurd (zie bijlage), alsmede de brief die de Braille Liga aan de burgemeester en de 
bevoegde minister heeft gestuurd. Deze brief is + gericht aan mensen met een visuele 
handicap. Het gaat niet om een slecht trottoir maar de keuze van de bestrating levert 
een probleem op. De gemeente kan de aanvragers alleen ondersteunen, omdat dit een 
gewestweg is. Om dit probleem te verhelpen zouden de trottoirs volledig opnieuw 
bestraat moeten worden. Sommige tramperrons zijn al zwaar beschadigd! De omvang 
van de vereiste impact "van gevel tot gevel" is niet bestudeerd. De perceptie van de 
verschillende functiegebieden (voetgangersoversteekplaats enz.) is zeer moeilijk 
geworden. 
 

5. Verslag van de vergadering interGARPH 
Séverine Delvaux (GARPH van Schaarbeek) en Barbara Decupere organiseerden een 
vergadering interGARPH. 
Het Gewest, 6 gemeentes + equal brussels waren aanwezig.  
Mélina (BPB) zal de coördinatie op zich nemen. 

 Scan-car: er vond een vergadering plaats tussen Brussel en Parkings.Brussels.               
Het systeem voor registratie van overtredingen en betaling van boetes verschilt 
per gemeente: stewards, gemeentelijke inning met een scanauto, enkel scanauto. 
Het onderwerp wordt besproken in de mobiliteitscommissie in Brussel.  

 

Ter herinnering: Parkings Brussel is veroordeeld wegens discriminatie. Er is een 
gewestelijke commissie bijeengeroepen. Brussel-Stad geeft geen statistieken over 
PBM-kaarten. Er is altijd een dubbele controle in Ukkel: scanauto en daarna 
controle door stewards. PBM's zullen zich moeten registreren via de automaten 
(nieuwe verordening vanaf maart 2023). 

 

 Gewestelijk Plan Handy streaming: 44 acties zullen worden uitgevoerd (1 actie 
per bevoegdheid) in alle gebieden. Dit plan is al door de eerste lezing in de 
regering gekomen en een tweede lezing zal binnenkort plaatsvinden. In 
december zal hierover een communicatiecampagne worden gevoerd. Er zullen 
gezamenlijke acties worden georganiseerd. Er zal gratis opleiding worden 
aangeboden. Twee middagen van de handicap per jaar zullen worden voortgezet.  
De oprichting van een adviesraad in alle gemeentes aanmoedigen. Ze hebben 
momenteel verschillende statussen. Een update van de gids van handy streaming 
zal worden opgesteld. 
 

6. Allerlei 
 

 Tram 51: heeft zijn route op de Alsembergsesteenweg naar Altitude 100 hervat. 
Het station Albert wordt opnieuw ingericht als eindpunt van tram 51.  

 Wanneer wordt de geleidelijn van het trottoirgedeelte naar de ingang van het 
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Administratief Centrum geplaatst? Er zou een nieuw bedrijf worden aangesteld. 
Dit werk is begroot en de aanvraag loopt. 

 Nieuw standbeeld Chais'Art: de sokkel is geplaatst op de hoek van de Roze Hoeve 
en de Burgemeester Herinckxlaan. De werken moeten worden afgerond (gepland 
voor eind december) voordat het standbeeld kan worden geplaatst. Daarna vindt 
de inhuldiging plaats. De speelplaats aan de achterkant wordt opnieuw ingericht 
en meer inclusief gemaakt. Op donderdag 25 november wordt in Koekelberg een 
standbeeld ingehuldigd. 

 Wolvendaelpark: gepland voor de volgende vergadering van de seniorenraad. 
Speelplein enz. Geen reactie op de verstuurde mail. Herinrichting van het park 
i.v.m. toegankelijkheid.  

 Woordenboek gebarentaal: ontwikkeld door de Universiteit van Namen. 
Interactief. Als je een webcam gebruikt, kun je in beide richtingen vertalen 
(https://dicto.lsfb.be/ ) 

 
----------------------- 

 
 

 
 
 
 
 
 

https://dicto.lsfb.be/

